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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

Стрес, малко пари и мизерия 
гонят хора от МВР

КАК БСП КонСумирА  
влАСттА в оБлАСттА

Следващият брой на вестник 
„Черноморски фар“  
ще излезе на 10 юни

Силвия ШАТЪРОВА

БСП е единствената политическа 
сила от четворната коалиция, която 
набързо се възползва от правото си 

на власт и развъртя смени предим-
но в държавните агенции и фирми 
по места на Земеделското минис-
терство. Така, като не стана с мо-
рето, Йордан Георгиев, когото всич-

ки спрягаха, че ще е част от борда 
на Слънчев бряг, отиде при горите. 
Вече е част от борда на Югоизточно 
държавно предприятие. Георгиев 
не е общински съветник и част от 

спорта на Бургас. Спечелиха горите, 
каза от трибуната проф. Севдалина 
Турманова, когато трябваше да вле-
зе на негово място нов общински 
съветник.

Стр. 4

Забранява риболова 
в морска защитена 

зона „Корал“

лятната забавачка 
продължава и за изписаните 

от четвърта група деца
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1 „Нефтохимик 2010“ и „Дея спорт“ 

с национали за Лигата на нациите
Ще се 

намери ли 
точният 
човек за 
стола в  

РУО - Бургас

Захапа 
земеделски 

постове

волЕЙБол

традиция 
за Бургас:

Проект на заповед:
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Украинчета посещават 
общи детски групи 
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Георги РУСИНОВ

Стрес, ниско заплащане и 
лоши условия на труд гонят 
масово служители на МВР 
от система. Това стана ясно 
по време на регионален се-
минар по темата, организи-
ран от най-големия синдикат 
в МВР – СФСМВР. 

Събитието идва дни след 
протести в страната на слу-
жители на МВР с искане за 
достойно заплащане и ка-
чествени реформи в систе-
мата. Поканени от домакина 
Генади Тенев, заместник-
председател на УС на СФ-
СМВР, са били всички на-
родни представители от об-
ластта, но с изключение на 
Цончо Ганев от „Възражда-
не“ никой друг не дойде. 
Присъстваха още областни-
ят управител Стойко Танков, 
заместник-кметът Красимир 

Стойчев, директорът на Бур-
гаската пожарна старши ко-
мисар Васил Василев, об-
щинските съветници Живко 
Господинов, Георги Марин-
чев, Кирил Начев, Иво Баев, 
Георги Дракалиев и Росен 
Топкаров, както и предста-
вители на неправителствени 
организации.

По време на форума бяха 
представени няколко пре-
зентации, които акцентира-
ха върху основните пробле-
ми за служителите в МВР. 
Проучването е направено от 
външни фирми и обхваща 
периода от 2020-а досега. 
Анкетирани са 28 групи от 
всички областни дирекции в 
страната. Семинарът е част 
от проект „Най-новото пре-
дизвикателство пред дос-
тойните условия на труд: уп-
равление на професионал-
ния стрес и риска на работ-

ното място“, който се реали-
зира с финансиране от „Ино-
вация Норвегия“. 

Първата презентация на-
блегна повече на проблеми-
те, стресът и рискът на ра-
ботното място за служители-
те от МВР. Представи я Ста-
мен Нейчев от СФСМВР. 
Професионалният стрес, по-
роден от естеството на ра-
бота, е на едно от първите 
места при идентифицирани-
те значими опасности за 
всички групи служители. До-
кладът обхваща служители 
от три дирекции – „Нацио-
нална полиция“, „Гранична 
полиция“ и „Пожарна безо-

пасност и защита на населе-
нието“.

Бе показан лошият сгра-
ден фонд, в който повечето 
служители на МВР се налага 
да работят. Акцентирано бе 
върху нуждата от повече 
лични предпазни средства. 
Водолази работели с газови 
бутилки от 80-те. На полица-
ите били раздавани проти-
вогази от 70-те в първите ме-
сеци на ковид вълната. Рент-
ген на Летище София не бил 
добре позициониран и се 
намирал много близо до 
Паспортна служба. Служи-
телка от същата развила бо-
лест заради редовно облъч-

ване.
Това са само част от при-

мерите, които Нейчев посо-
чи. Фрапираща е ситуацията 
и с храната и напитките, ко-
ито МВР раздава. Доскоро 
те били с изтекъл срок. Сега 
вече всичко било в норма, с 
изключение на средствата 
за храна и напитки. На един 
полицай се падали между 3 
и 8 лева на месец за кафе. 
За храна също били малко. 
Затова от СФСМВР отчето-
ха, че 99% от полицаите в 
страната си закупуват на 
своя глава храната. 

„Машината спира да рабо-
ти на ниво министерство. На 
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4 Семинар засегна 
проблемите в системата

4 Необходима е качествена 
реформа, категорични са 
синдикалисти
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Дона МИТЕВА

Досега 106 украински 
граждани от консултирани-
те са започнали работа на 
първичния пазар на труда. 

За региона на дирекция 
„Регионална служба по за-
етостта” Бургас, която об-
хваща областите Бургас, 
Сливен и Ямбол, в местата 
за настаняване са инфор-
мирани и консултирани над 
3700 украински граждани, 
сочи справката.

На място в дирекции „Бю-
ра по труда” са получили 
съдействие и са предоста-
вени различни услуги на 
над 1800 украинци. 

Работните места, за кои-
то се информират търсещи-
те работа лица от Украйна, 
са актуалните работни мес-
та на пазара на труда, ха-
рактерни за региона, в т.ч. 
и свързаните с летния ту-
ристически сезон - хотели-
ерство и ресторантьор-
ство, туризъм, преработва-
ща промишленост, произ-
водство на облекло и други 
дейности. 

От началото на годината 
до 3 юни за сезонна зае-
тост до 90 дни са регистри-
рани в Агенция по заетост-
та общо 377 декларации на 
работодатели за 1998 чуж-
денци. Най-голямата част 
от тях са граждани на Кир-

гизстан - 778. От Украйна 
са 228, Узбекистан - 168, 
Молдова - 142;  Казахстан - 
136 и др. 

Що се отнася за приети-
те в ДРСЗ Бургас деклара-
ции от работодатели за на-
емане на граждани от тре-
ти страни за сезонна зае-
тост до 90 дни, от началото 
на годината са приети де-
кларации за 471 лица за 
летния сезон. Най-много 
заявления за наемане на 
сезонни работници са по-
дадени за граждани на 
Киргизстан, Молдова, Ук-
райна, Турция и др. 

„Към настоящия момент 
работодателите, които же-
лаят и търсят да наемат нов 
персонал, включително 
пребиваващи в България 
граждани от Украйна, са 
211 за региона на дирекция 
„Регионална служба по за-
етостта”. Те са обявили 
около 3000 свободни работ-
ни места. Разбира се, тази 
информация е динамична и 
се променя постоянно, тъй 
като трудовите посредници 
ежедневно влизат в кон-
такт с нови работодатели, 
желаещи да наемат и укра-
ински граждани на свобод-
ните позиции, които обявя-
ват“, коментира Пенка Ки-
рилова, директор на Регио-
нална служба по заетостта 
– Бургас.

Работници от Киргизстан - 
предпочитани за сезона

Дона МИТЕВА

Украинските деца, които 
приемаме в групите в дет-
ските градини, по никакъв 
начин не влияят негативно 
и не са за сметка на бурга-
ските, категорична е Весе-
лина Таралова, директор 
на Дирекция „Образова-
ние и демографски въпро-
си” в Община Бургас. От 
една страна, защото укра-
инчетата не са толкова 
много, и от друга - заради 
това, че и тази година из-
писаните от детската гра-
дина бъдещи първолаци 
имат възможност да я по-
сещават до есента.

„Това, че децата, които 
са изписани от детските 
градини могат, при жела-
ние на родителите, да ос-
танат и лятото в групите, 
не е новост за Бургас. Пра-
вим го от години, така се 
улесняват родителите“, ко-
ментира Таралова.

Децата на бежанците, 
онези, които са подали до-
кументи и отговарят на на-
шите изисквания, са интег-
рирани в общите групи. 

По думите на Таралова 
има само една обособена 

група от украински деца и 
тя е в „Меден рудник“ и е с 
различен статут.

Що се касае за първок-
ласниците – само 25 деца 
са останали извън първото 
класиране и ще чакат вто-
ро – на 28 юни. В училища-
та на всички райони има 
свободни места.

„Общо 1862 са децата, 

които са класирани и мно-
го малко на фона на тази 
бройка са тези, които не 
са“, посочи Веселина Та-
ралова и прикани родите-
лите да не се притесняват. 
И даде пример: „В к-с "Ме-
ден рудник" има 4 непри-
ети деца в 1 клас, но 87 
свободни места във всич-
ки училища с изключение 

на ОУ "Константин Петка-
нов", което е най желано и 
свободни места там няма.

Записването на приети-
те след първо класиране 
започна в понеделник в 
съответното училище, а от 
17 до 23 е възможна про-
мяна в желанията. Резул-
татите от второ класиране 
излизат на 28 юни.

Лятната забавачка продължава  
и за изписаните от четвърта група деца
Украинчета посещават 
общи детски групи 

Украински деца, които бяха временно настанени в буферната база в Сарафово, 
рисуват българското знаме на асфалт. Те изчакваха до 72 часа  заедно с родите-
лите си да бъдат преместени за следващите три месеца в други държавни бази

Светлин СВЕТЛЕВ

Нова организация на движението за ул. 
„Крайбрежна“ в Поморие предвижда про-
ект. Тя ще стане пешеходна зона от 15 
юни до 15 септември, като за тази година 
схемата ще влезе в сила от 1 юли.

Ще има и часови пояси, в които ще вли-
зат автомобили за зареждане.

Предложението се отнася за ул. „Край-
брежна“ от кръстовището й с ул. „Цар Пе-
тър“ до кръстовището й с ул. „Цар Осво-
бодител“, за периода от 15 юни до 15 
септември, всяка година, както след-
ва:

• в часовия пояс от 10.30 ч. – 06.00 ч. 
улицата да е само пешеходна

• в часовия пояс от 06.00 ч. – 10.30 ч. 
улицата да е за смесено движение – за 
пешеходци и за движение на МПС, както 

и за зареждане
За целта, горепосоченият участък от 

улица „Крайбрежна“ ще бъде затворен 

с бариери, които ще бъдат вдигнати са-
мо в часовете за движение на моторни 
превозни средства, както и по всяко 
време за живущите на улицата и за спе-
циализираните автомобили на Спешна 
помощ, Пожарна и Полиция, които ще 
разполагат с електронен или друг вид 
пропуск.

Достъпът до улица „Крайбрежна“ от 
пресечните й улици – „Черно море“, „Ри-
барска“, „Стара планина“, „Ахелой“ и „Ви-
тоша“ ще бъде ограничен от кашпи със зе-
лена растителност.

Общината събира мнения и препоръки 
до 10 юни, като на 15 юни е предвидено 
обсъждане на новия режим с живеещите 
там.

Крайбрежната улица в Поморие става пешеходна 

От ляво надясно: домакинът на форума Генади Тенев, областният управител 
Стойко Танков, общинският съветник Живко Господинов, водещият - Мариян 
Иванов

С
ни

м
ка

: Ч
Ф



"ЧЕР НО МОР СкИ фАР" ЕАД 
Издател: 

Димитър Николов 

Гла вен ре дак тор:
Сил вия Шатъ ро ва Всички права са запазени. Възпроизвеждането на информацията от "Черноморски фар" под каквато и да е форма, без предварително писмено разрешение  

от притежателя на авторските права или без позоваване на източника е забранено. Все ки ав тор но си пер со нал на от го вор ност за пу бли ка ция та си. 

"Черноморски фар" е 
учредител и член на 
Български медиен 
съюз (БМС)
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АДРЕС НА РЕДАкцИяТА:
Бургас, ул."Александровска" 

№ 69, ет.2 
"Чер но мор ски фар"

e-ma il: far@chfar.com
info@faragency.bg

Вестникът е член е на Бъл гар
ска та асо ци ация на ре гио нал ни
те ме дии (БАРМ). Носител е на 
наградата "Св.Константин Ки
рил Философ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. 

всички надолу е трудно“, по-
сочи Нейчев и дори даде за 
пример началници на район-
ни управления, които сами 
оборудват колегите си с не-
обходимото. 

За да има подобрение е 
необходимо въвеждане на 
допълнителни добри практи-
ки за навременно установя-
ване на дефекти, както и об-
служване и поддържане на 
годни лични предпазни сред-
ства. Екипи в пълен операти-
вен състав също са необхо-
дими, за да се намали рис-
кът и стресът в работата.

„Не всичко е пари, трябва 
и желание“. Така започна 
пък своята презентация Ге-
нади Тенев. Основните про-
блеми на служителите, кои-
то проучването е набеляза-
ло, са: нисък статус на МВР 
и неговите служители; слаба 
кадрова политика, неефек-
тивна селекция, неадекват-
на подготовка; грешки в ка-
риерното развитие и напре-
жение между ръководния и 
изпълнителския състав; лип-

са на медицинска грижа и 
възстановяване; травмира-
щи ситуации и събития; вред-
ни навици и специфична за-
болеваемост и липсва на по-
литика за превенция на 
справяне със стреса. По-
следното касае психологи-
ческата помощ, която на 
практика липсвала в систе-

мата, както безброй други 
неща. 

За всичко изброено като 
проблематика по време на 
семинара Тенев заяви, че е 
необходима една много ка-
чествена реформа, която мо-
же да отнеме между 7 и 10 го-
дини, за да даде плодове. 
Проблем обаче е, че с всяка 

смяна на властта, дори и слу-
жебната всичко се замита 
под масата, по негови думи. 

Така остават протестите 
като единствен опит за ре-
шение на проблемите на 
служителите на МВР. А про-
тести от СФСМВР организи-
рат вече повече от 13 годи-
ни. Буквално няма вътрешен 

министър, който да е поща-
ден от тях. 

„Реформата обаче е пове-
че от необходима, а не рабо-
тата на парче“, подчерта 
синдикалистът.

Присъстващите политици 
се обединиха около изводи-
те от презентациите и под-
чертаха необходимостта от 

промени. Неправителстве-
ните организации наблегна-
ха на корупцията като про-
блем, който не трябва да се 
подминава.

Очаквайте още инфор-
мация от форума в след-
ващия брой на „Черно-
морски фар“.

Таксата на то
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мизерия гонят хора от МВР

„Черноморски фар“

Бургас бе домакин на 
среща на представители на 
Националната асоциация 
на председателите на об-
щински съвети в Република 
България, на която бяха 
дискутирани предложения 
за подобряване работата 
на органите на местното 
самоуправление и надграж-
дане на добрите практики в 
дейността им.

Организатор на срещата 
бе председателят на Об-
щински съвет – Бургас – 
проф. д-р Севдалина Тур-
манова, която е член на 
Управителния съвет на НА-
ПОС. В началото на съби-
тието тя запозна присъст-
ващите с мащабния проект 
за създаването на Педиа-
трична болница в Бургас, 
който е приоритетен за гра-
да във сфера здравеопаз-
ване.

Членовете на сдружение-

то очертаха конкретни за-
конодателни предложения 
в Закона за местното само-
управление, които да бъдат 
отправени до Народното 
събрание. Сред тях бе не-
обходимостта от добре под-
готвени юридически кадри 
с цел подпомагане дейност-
ите по изработването и 
промените на подзаконо-
вите актове като наредби, 
правилници и др. решения.

Председателите на юго-
източните общински съвети 
визираха сходни проблеми 
и предложиха различни на-
чини за тяхното разреша-
ване – чрез обучения, об-
мяна на опит, консултации 
с различни експерти в кон-
кретни области.

Присъстващите се обеди-
ниха около идеята, че е не-
обходимо да се излезе от 
закостенялостите на част 
от текстовете, които ус-
тройват Закона за местно-
то самоуправление и да се 

върви в посока по-гъвкави 
и съвременни решения в 
синхрон с новото време, в 
което живеем. Всеобщо е 
мнението, че е нужна по-
голяма прозрачност, по-
широка възможност граж-
даните да участват в упра-
влението и намирането на 
добри решения посред-
ством осигуряването на 
достъп чрез електронни и 
онлайн платформи.

Националната асоциа-
ция на председателите на 
общински съвети в Репу-
блика България е основана 
преди 18 години. В нея чле-
нуват над 190 председате-
ли на местни парламенти в 
България, като броят им 
ежегодно се увеличава с 
приемането на нови члено-
ве. На настоящото събра-
ние към националната асо-
циация се присъедини и 
председателят на Общин-
ски съвет – Сунгурларе - 
Ружди Хикмет Хаджен.

„Черноморски фар“

За поредица от кражби из курортите по 
Южното Черноморие алармират от Бургаска-
та полиция. 

Първата серия са на територията на При-
морско, където в почивна станция е открад-
ната мъжка чанта на 60-годишен софиянец, 
съдържаща лични документи, две дебитни 
карти и сумата от 200 лева.  

След това е получено друго съобщение за 
откраднат мобилен телефон от хотел в При-
морско, разположен на ул. „Лазурен бряг“, 
собственост на 14-годишна украинска граж-
данка. И в двата случая откраднатите вещи 
са били без надзор по време на кражбата. В 
резултат на бързите полицейски действия е 
установен извършителят на деянието – това е 
24-годишен криминално проявен мъж от ста-
розагорското село Трояново, който направил 
пълни самопризнания и върнал откраднатите 
вещи. 

В съседния Китен 22-годишен видинчанин е 
останал без портфейл в почивна база. В 

портфейла му е имало сума от 150 лева. Кра-
децът влязъл през незаключена входна вра-
та.

В резултат на бързите полицейски дейст-
вия е задържан извършителят на деянието – 
това е 22-годишен криминално проявен и ос-
ъждан мъж от Болярово, който направил пъл-
ни самопризнания. Констатирано е, че същи-
ят е извършител и на втора кражба от съща-
та почивна база – на сумата от 100 лв. и 8 
щатски долара, собственост на 26-годишен 
хасковлия. И за втората кражба мъжът на-
правил пълни самопризнания. Задържан е за 
срок до 24 часа. Работата по случаите про-
дължава.

Служители от Пето районно управление – 
Бургас са задържали 40 годишен криминално 
проявен и осъждан бургазлия, който в неделя 
откраднал от магазин за подаръци и сувени-
ри, разположен в мол „Бургас Плаза“ кожена 
мъжка чанта на стойност 97 лв. Същият още 
на 15 май е откраднал от магазин за бяла и 
черна техника, разположен на ул. „Транс-
портна“, тример за тяло на стойност 190 лв.

Председателите на местните 
парламенти от Югоизточна 

България се срещнаха в Бургас

Крадци тръгнаха по курортите 

От ляво надясно: Стефан Петров (ОЗБГ), депутатът Цончо Ганев и общинският 
съветник Росен Топкаров

Общинските съветници Георги Дракалиев и Иво 
Баев също взеха участие в дискусията

„Черноморски фар“

Противно на разпростра-
няваните манипулации и не-
верни твърдения от общин-
ски съветник в Царево, в за-
щитена местност „Корал“ се 
предвижда забрана на рибо-
лова според заповед на ми-
нистър Борислав Сандов, 
казват в своя позиция от Об-
щина Царево.

Във връзка с инициирания 
процес по предложение на 
сдружение „Да запазим Ко-
рал“ за обявяване на морска 
защитена местност „Корал“, 
в община Царево е получено 
уведомление за участие в ко-
мисия на 15.06.2022 г. в РИО-
СВ -  Бургас.

Целта и задачите пред на-
значената комисия са да 
разгледа и вземе оконча-
телно решение относно обя-
вяването, границите и режи-
ма на новата морска защи-

тена зона.
Към документите е прило-

жен и проект на Заповед на 
министъра на околната среда 
и водите, съгласно която в 
границите на защитена мест-
ност „Корал“ са забранени 
следните дейности: риболов; 
замърсяване на обекта с неф-
тени продукти и други отпадъ-
ци; екстензивно и интензив-
но отглеждане на аквакулту-
ри.

Припомняме, че в прило-
жената обосновка от еколог 
е посочено, че новата мор-
ска защитена територия е 
подходяща за възстановява-
нето на вида тюлен монах. За 
тази цел е необходимо да се 
осигури акватория с режим 
от мерки на опазване, които 
да гарантират местообитание 
и хранителна база за вида. 
Също така се посочва, че ак-
ваторията, предлагана за 
създаване на морска защите-

на зона „Корал“, е постоянно 
местообитание на видовете: 
морска свиня; афала; дел-
фин; есетрови риби и др.

Кметът на община Царево 
ще участва в комисията, за 
да представлява интереса на 
местните хора в постигането 
на баланс между природата и 
човешката дейност.

Общинска администрация 
Царево изразява несъгласие 
с демонстрирания за поре-
ден път подход по приемане 
на нова защитена зона или 
разширяване на съществува-
ща, без участие на заинтере-
сованите страни – местните и 
рибарски общности, без ши-
рок експертен дебат, твърдят 
още от администрацията.

Мнението на за-
интересованите 
страни - на стр. 9

Забранява риболова  
в морска защитена зона „Корал“



Силвия ШАТЪРОВА

БСП е единствена от че-
творната коалиция, коя-
то набързо се възполз-
ва от правото си на власт 
и развъртя смени пре-
димно в държавните аген-
ции и фирми по места на 
Земеделското министер-
ство. Така, като не стана с 
морето, Йордан Георгиев, 
когото всички спрягаха, 
че ще е част от борда на 
Слънчев бряг, отиде при го-
рите. Вече е част от бор-
да на Югоизточно държав-
но предприятие. Георгиев 
не е общински съветник и 
част от спорта на Бургас. 
Спечелиха горите, каза от 
трибуната проф. Севдалина 
Турманова, когато трябваше 
да влезе на негово място 
нов общински съветник. 

Сред останалите рока-
ди отново под шапката на 
Аграрното министерство 
са: нов шеф на ИАРА - ико-
номистът и общински съвет-
ник Христо Панайотов, кой-
то бе временно изпълня-
ващ длъжността шеф на ДФ 
„Земеделие“ в Бургас. Сега 
там отиде младата надеж-
да на левицата - Борислав 
Бонев, който бе част от кан-
дидатдепутатската листа на 
левицата на вота през лято-
то миналата година. Бонев 
също е с временна заповед 
до провеждане на конкурс.

„Напоителни системи“ 
ЕАД в Бургас също са нов 

началник - Таня Иванова. 
Тя отново е кадър на БСП. 
Иванова замени Диян 
Петров от ГЕРБ.

Засега не така бързо и 

лесно стоят нещата при ро-
кадите в държавните фир-
ми под опеката на Корнелия 
Нинова - вицепремиер и 
министър на икономиката. 

Би следвало да има нови 
шефове на Индустриален 
парк - Бургас, който е част 
от Национална компания 
„Индустриални зони“ и под-

чинен на Икономическото 
министерство. 

В бургаския парк бе осво-
боден Георги Кузманов – чо-
век, посочен от предишната 
власт и бивш общински съ-
ветник, но все още не е на-
ясно кой заеме овакантено-
то място.

Слухът сложи там общин-
ския лидер на левицата в 
Бургас и общински съвет-
ник Живко Господинов, кой-
то категорично отрече подоб-
на кариера. „Аз съм партиен 
лидер, не е уместно, освен 
това съм избран съветник и 
съм поел ангажименти“, зая-
ви той пред изданието ни.

Липсват индикации, че 
преди сезона, а и заради 
тромави съдебни процедури 
ще се тръгне към смяна и на 
ръководството на „Слънчев 
бряг“ АД.

За институциите като 
Агенция по заетостта и ос-
таналите, подчинени на 
Социалното министерство, 
също не се коментира. Там 
темата е чувствителна, а и 
явно ковачницата на кадри 
на БСП все пак не е толко-
ва неизчерпаема, въпре-
ки че жадни за постове и 
за държавна работа, макар 
и за месеци, винаги ще се 
намерят.

Силвия ШАТЪРОВА

Двама бургазлии са сред 
допуснатите до трета фаза 
на конкурса за генерален 
директор на Държавно 
предприятие “Пристанищна 
инфраструктура“ - това са 
досегашният изпълнителен 
директор Ивайло Иванов, 
който бе и шеф на местно-
то поделение в Бургас, и 
кап. Георги Събев, който е 
общински съветник от СЕК 
и ръководи център за мор-
ски кадри.

Останалите са двама 
бивши генерални дирек-
тори на ДПИИ от Варна 
със солидни биографии - 
Евгений Москов и Петър 
Сеферов. Москов е ро-
ден във Варна. Придобил 
е магистърска степен по 
управление на транспор-
та от Икономическия уни-
верситет в София. Има 
специализации по ико-
номика от Университет в 
Делауеър. Кариерата на 
Москов започва през 1984 
г., когато става помощник-
капитан в „Параходство 
Български морски флот“. 
От 1991 година заема раз-
лични длъжности в частни 
компании от морската ин-
дустрия.

Бил е началник-отдел в 
„Пристанище Варна“ ЕАД, 
изпълнителен директор 
на „Пристанище Леспорт“ 
ЕАД. Между 2009 и 2010 г. 
Москов е бил генерален 
директор на ДППИ. След 
това поема управление-
то на частна компания за 
разработване и реализи-
ране на проекти в сфера-
та на транспорта и прис-
танищата.

Петър Сеферов е роден в 
Провадия. Притежава след-
дипломна квалификация 
по мениджмънт на водния 

транспорт в Икономическия 
университет във Варна.

Кариерата му старти-
ра след завършването, 
когато започва работа в 
Пристанище Варна. През 
годините е работил в 3 раз-
лични отдела на Порта. 
През 2005 г. става из-
пълнителен директор на 
Пристанище Балчик. През 
същата година е назначен 
за генерален директор на 
ДППИ, като заема поста 
до 2009 г. 2 години по-къс-
но става заместник-дирек-
тор на „Варна-Изток“, а от 
2021 г. е негов директор.

Ивайло Иванов е от 2014 
година в ДППИ, бил е екс-
перт. От октомври 2014 

г. заема поста на дирек-
тор на Териториално по-
деление-Бургас на ДППИ. 
Член е на Комитета по ин-
термодалност и логистика 
в Европейската асоциация 
на морските пристанища, 
беше кандидат за депутат 
на ПП ГЕРБ.

Другата кандидатка е до-
сегашният изпълнителен 
директор - Ана Михнева-
Натова, която е временно 
изпълняващ длъжността 
до провеждането на кон-
курса.

Капитан Георги Събев е 
човекът, за когото слухо-
вете в морските среди вече 
говорят, че най-вероятно 
ще е новият директор, зара-

ди връзката му с депутата 
Константин Бачийски. 

Още един момент допъл-
нително ще е в негова пол-
за. Това е третият конкурс, 
който се провежда за шеф 
на държавното предпри-
ятие, предишните два са 
имали условие, че канди-
датите трябва да притежа-
ват пет години управленче-
ски стаж в пристанищна-
та инфраструктура. Това е 
и причината те да не дове-
дат до избор на генерален 
директор. Новият министър 
сега поставя ново условие в 
конкурса на кандидати - да 
имат пет години управлен-
чески общ стаж, а не про-
филиран.

Чф4 Тема на деня7-9 ЮНИ 2022

Как БСП консумира властта в областта

Стефан МИНЧЕВ

Традиция е всяко ново правителство да подменя масо-
во административни кадри. Всички са го правили и ще го 
правят. Когато обаче управлява твърде широка коалиция, 
процесът слиза на много ниски нива, където експерти се 
заменят с партийни функционери без качества.

Та подмяната на кадри си върви с пълна сила вече ме-
сеци наред. Това го приемам като нещо нормално. Но 
хората говорят, че на новите назначения се дават след-
ните инструкции: Отивай там и не подписвай нищо, че 
и без това не разбираш от тия работи! Чакаме избори-
те и се готвим за тях!

А когато никой не подписва нищо, проектите спират, 
всичко спира…

Дано да е само слух това, което стигна до ушите ми. 
Може пък изобщо да не съм прав и навсякъде да кипи 
усилен труд за справяне с кризите и движение на стра-
ната напред.

КОНТРАПУНКТ

Захапа 
земеделски 
постове 

Отивай там  
и не подписвай нищо

Борислав Бонев Йордан Георгиев

Живко Господинов и Таня Иванова (вдясно)

Дона МИТЕВА

Днес от 10.00 часа 
в Просветното минис-
терство започва из-
питът за началник на 
Регионалното управле-
ние на образованието в 
Бургас и в още три об-
ласти.

Очаква се тестът да е 
в две части: първа – за 
обща компетентност и 
втора – професионална. 
Не по-късно от 24 часа 
преди конкурса бяха пуб-
ликувани и указанията 
и начинът на оценява-
не. Същият ден следва и 
събеседването с нароч-
на комисия, която тряб-
ва да бъде съставена от 
3 до 7 членове.

До каква степен всич-
ко ще се реализира на 
практика, предстои да 
видим. Трима от пети-
мата подали докумен-
ти са допуснатите до 
изпита. Сред имена-
та са двама от очаква-
ните претенденти – за-
местник-директори на 
две елитни бургаски 
гимназии: Немската и 
Математическата – Петя 
Петрова и Станимир 
Баев. Другото, трето 
лице, допуснато до из-
пита, е загадката Ваня 
Христова. Оказа се, 
че не е жената от фон-
дация „Искам бебе“. 
Предположението на 
хората, които следят 
изкъсо конкурса е, 
че това е родена във 
Великотърновско бурга-
ска снаха. Но дали ста-
ва дума за подозирана-

та дама, може да се раз-
бере единствено ако тя 
седне в креслото на инж. 
Виолета Илиева. Тогава 
няма как да остане ано-
нимна. 

Дали и доколко от ПП 
са припознали своя чо-
век в един от трима-
та кандидати, защото 
по разпределение меж-
ду партиите в коалици-
ят, позицията на шеф на 
РУО трябва да заеме от 
тяхна кандидатура, също 
си остава загадка. От 
учителските синдикати 
също са много предпаз-
ливи или по-скоро мъл-
чаливи в изказванията 
си, вероятно защото при 
този просветен минис-
тър думата им почти не 
се чува. Учители и дирек-
тори се спукаха по по-
вод и без повод да зас-
видетелстват внимание 
на подалите документи 
„за всеки случай“.

Дали подготовката и 
компетентността на кан-
дидатите, които те тряб-
ва да покажат както в 
теста, така и в послед-
валото събеседване с 
тях още в рамките на 
същия ден, ще бъде ос-
новно при избора – пак 
е загадка.

Има и друг вариант 
– такъв, какъвто вече е 
реализиран на практи-
ка в други области, като 
например Видин – да не 
бъде избран победител, 
който да оглави РУО. 
Тогава процедурата се 
стартира отново. Така, 
докато бъде намерен 
точният човек.

Бургаски капитан спори с варненски 
„лъвове“ за шеф на ДППИ

Ще се намери ли 
точният човек за 

стола в РУО - Бургас

Петър 
Сеферов

Ана Михнева-Натова Ивайло Иванов

Евгений 
Московкап. Георги Събев



От 26 май до 2 юни 2022 г. 
гимназистите-избраници на 
СУ "Христо Ботев" - Айтос със 
своите ръководители Нико-
лай Димитров, Николай Ма-
тев, Румяна Йорданова и Не-
велина Василева бяха част 
от 74-я национален поход "По 
стъпките на Ботевата чета". 

Заедно с още 1300 учас-
тници, айтозлии преминаха 
през 120-километровата Алея 
на славата "Козлодуй - Окол-
чица", приемайки с кураж и 
много адреналин предизви-
кателствата на трудното тра-
се, дъжда и полевите усло-
вия. В дългата походна коло-
на младежите на СУ "Христо 
Ботев", гр. Айтос споделяха 
патриотичния дух, отдавай-
ки своята почит към герои-
зма на Христо Ботев и него-
вата чета.

Походът, който се провеж-
да от 1946 г. и беше прекъснат 

за две години заради панде-
мията, е най-масовата патри-
отична проява не само в Бъл-

гария, но и в Европа. Огромна 
чест за учениците и препода-
вателите на айтоското учи-

лище "Христо Ботев" е вся-
ка година да извървят труд-
ния път до Врачанския бал-

кан и да участват в родолю-
бивите прояви, които съпътст-
ват похода.

С широки усмивки и без 
следи от умора участниците в 
похода се завърнаха в Айтос 
в късните следобедни часове 
на 2 юни. Традиционно, още 
с пристигането си, с маршо-
ва стъпка, със знамена, песни 
и възгласи, ботевци тръгнаха 
по централната градска улица 
"Цар Освободител". Пред об-
щина Айтос първи ги посрещ-
наха кметът Васил Едрев, ди-
ректорът на СУ "Христо Бо-
тев" Пенка Кирязова, учите-
ли, ученици със знамена и 
плакати и родителите.

Групата рапортува пред 
градоначалника, че походът 
е успешно завършен и боте-
вци са представили достойно 
Айтос на патриотичната про-
ява. Кметът сърдечно ги поз-
драви за завръщането, за ку-
ража и волята, и за успешна-
та родолюбива мисия.

НП
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Ботевци извървяха 120-километровия път 
на славата - от Козлодуй до Околчица

С тържествената церемо-
ния, организирана от Общи-
на Айтос и СУ "Христо Ботев" 
Айтос отбеляза 2 юни - Деня 
на Ботев и на загиналите за 
свободата и независимост-

та на България и 146 години 
от гибелта на поета револю-
ционер.

Айтозлии отдадоха почит 
към делото на Христо Ботев 
и героите на България с шест-

вие и полагане на венци и цве-
тя пред паметниците на поета 
революционер  в Градската 
градина и в двора на СУ "Хрис-
то Ботев".

В края на вълнуващата па-

триотична програма, подгот-
вена от преподавателя по 
български език и литерату-
ра Лазарина Янчева, нейни-
те възпитаници и гвардейци-
те на училището, в продълже-

ние на две минути сирените с 
прекъснат вой оповестиха от-
даването на почит към памет-
та на загиналите за свобода-
та на родината.

НП

С шествие и венци Айтос почете 
Ботев и героите на България



Препълнена с ученици и учи-
тели беше просторната Ритуал-
на зала на Община Айтос на 31 
май – Световен ден за борба 
с тютюнопушенето. В деня, в 
който светът казва "не" на ци-
гарената зависимост, в Айтос 
беше открита изключително 
интересна изложба с произве-
дения на близо 100 ученици от 
общинските училища, участва-
ли в конкурса на Община Ай-
тос, МКБППМН-Айтос, на тема 
"Не на цигарите!“ 

Точният брой на участницте в 
двете възрастови групи на кон-
курса е 96, представени бяха 56 
творби - индивидуални и колек-
тивни. Всички участници в кон-
курса получиха грамо и награ-
ди осигурени от МКБППМН-Ай-
тос и лично връчени на всеки 
от кмета на община Айтос Ва-
сил Едрев.

В Първа възрастова гру-
па – V–VIII клас, индивидуално 
участваха 13 ученици: Айсун Хо-
джова – 5 клас, ОУ „Св.Св. Ки-
рил и Методий“ с. Карагеоргие-
во – с 2 произведения, Джеми-
ле Сеид - 5 клас, ОУ „Св.Св. Ки-
рил и Методий“ с. Карагеоргие-
во, Есра Севдалинова – 7 клас, 
СУ „Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос - с 
2 произведения, Мерт Ахмедов 
– 6 клас, СУ „Н.Й.Вапцаров“ гр. 
Айтос - с 2 произведения, Еге 
Юзеир – 5 клас, ОУ „Христо Бо-
тев“ с. Пирне, Виолета Радкова 
– 5 клас, ОУ „Христо Ботев“ с. 
Пирне, Бурчин Аптула - 5 клас, 
ОУ „Христо Ботев“ с. Пирне, 
Медина Миндова - 5 клас, ОУ 
„Христо Ботев“ с. Пирне, Айтен-
сита Колева - 6 клас, ОУ „Хрис-
то Ботев“ с. Пирне, Пенка Ма-
ринова - 5 клас, ОУ „Христо Бо-
тев“ с. Пирне, Елиф Мехмед - 
6 клас, СУ „Н.Й.Вапцаров“ гр. 
Айтос - с 3 произведения, Хе-
лин Сабри - 7 клас, ОУ „Св. св. 
Кирил и Методий“ с. Карагеор-
гиево и Берк Сали – 8 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

НАГРАДИТЕ:
I място Джемиле Сеид - 5 клас, 
ОУ „Св. св. Кирил и Методий“ с. 
Карагеоргиево
II място Медина Миндова - 
5 клас, ОУ „Христо Ботев“ с. 
Пирне
III място Елиф Мехмед - 6 клас, 
СУ „Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос
Поощрителна награда:
Айсун Ходжова – 5 клас, ОУ „Св. 
св. Кирил и Методий“ с. Кара-
георгиево
Берк Сали – 8 клас, СУ „Христо 
Ботев“ гр. Айтос

Групово участие:
1. Севгюл Айдън – 6 клас, ОУ 
„Св. св. Кирил и Методий“ с. 
Карагеоргиево
2. Исмет Исмет – 6 клас, ОУ „Св. 
св. Кирил и Методий“ с. Кара-
георгиево

3. Александра Димова – 6 клас, 
СУ „Христо Ботев“ гр. Айтос
4. Биляна Стоянова – 6 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

5. Бурчин Аптула – 7 клас, ОУ 
„Христо Ботев“ с. Пирне
6. Бюшра Мехмед - 7 клас, ОУ 
„Христо Ботев“ с. Пирне
7. Анка Тенева - 7 клас, ОУ 
„Христо Ботев“ с. Пирне
8. Хюрю Мехмед – 7 клас, ОУ 
„Христо Ботев“ с. Пирне
9. Силвия Бояджиева - 7 клас, 
ОУ „Христо Ботев“ с. Пирне

НАГРАДЕНИ УЧЕНИЦИ
I място Александра Димова – 
6 клас, СУ „Христо Ботев“ гр. 
Айтос
Биляна Стоянова – 6 клас, СУ 

„Христо Ботев“ гр. Айтос
II място Бурчин Аптула – 7 клас, 
ОУ „Христо Ботев“ с. Пирне
Бюшра Мехмед - 7 клас, ОУ 
„Христо Ботев“ с. Пирне
Анка Тенева - 7 клас, ОУ „Хрис-
то Ботев“ с. Пирне
Хюрю Мехмед - 7 клас, ОУ 
„Христо Ботев“ с. Пирне
Силвия Бояджиева - 7 клас, ОУ 
„Христо Ботев“ с. Пирне
III място Севгюл Айдън – 6 клас, 
ОУ „Св.Св. Кирил и Методий“ с. 
Карагеоргиево
Исмет Исмет – 6 клас, ОУ „Св.
Св. Кирил и Методий“ с. Кара-
георгиево

Втора възрастова група - IX 
– XII клас, индивидуално учас-
тие: Гергана Павлова - 10 клас, 
СУ „Христо Ботев“ гр. Айтос, 
Емил Филипов – 10 клас, ПГСС 
„Златна нива“ гр. Айтос, Мюмюн 
Мюмюн - 12 клас, ПГСС „Златна 
нива“ гр. Айтос, Катерина Нова-
кова - 9 клас, СУ „Христо Ботев“ 
гр. Айтос, Мийрем Мустафа – 
11 клас, СУ „Н.Й.Вапцаров“ гр. 
Айтос, Галимира Дончева - 10 
клас, СУ „Христо Ботев“ гр. Ай-
тос И Дамла Кемин - 10 клас, СУ 
„Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос

НАГРАДЕНИ УЧЕНИЦИ
I място Галимира Дончева - 
10 клас, СУ „Христо Ботев“ гр. 
Айтос
II място Емил Филипов – 10 
клас, ПГСС „Златна нива“ гр. 
Айтос
Мюмюн Мюмюн - 12 клас, ПГСС 
„Златна нива“ гр. Айтос
III място Гергана Павлова - 
10 клас, СУ „Христо Ботев“ гр. 
Айтос
Поощрителна награда:
Дамла Кемин - 10 клас, СУ 
„Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос

Групово участие:
1. Керем Карамахмуд - 11 клас, 
СУ „Христо Ботев“ гр. Айтос
2. Сабахатин Рамадан - 11 клас, 
СУ „Христо Ботев“ гр. Айтос
3. Салим Салимов - 11 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
4. Бранимир Андонов - 11 клас, 
СУ „Христо Ботев“ гр. Айтос

5. Алейна Реджеб – 9 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

6. Дамла Рамадан - 9 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
7. Елис Хасан - 9 клас, СУ „Хрис-
то Ботев“ гр. Айтос

8. Ереджеб Ереджеб - 9 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
9. Назиф Башев - 9 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

10. Шюкран Шукри - 9 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
11. Гюлшен Кемил - 9 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

12. Емилия Стоянова - 10 клас, 
СУ „Христо Ботев“ гр. Айтос
13. Йоана Русева - 10 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
14. Фатима Орхан - 10 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

15. Гюлай Мехмед- 11 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
16. Шуле Кямил - 11 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
17. Гизем Тефикова - 11 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

18. Синем Хасан - 11 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
19. Рухай Исмаил - 11 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
20. Айлин Чаушева - 11 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

21. Шенджан Назифова - 9 клас, 
СУ „Христо Ботев“ гр. Айтос
22. Гавзе Ахмед - 9 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

23. Камелия Илиева - 9 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
24. Пламен Петков - 9 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
25. Айча Шабан - 9 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

26. Иляй Иляз - 9 клас, СУ „Хрис-
то Ботев“ гр. Айтос
27. Ясемин Яшар - 9 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

28. Селин Мустафазим - 9 клас, 
СУ „Христо Ботев“ гр. Айтос
29. Рени Йорданова - 9 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
30. Фунда Рамаданова - 9 клас, 
СУ „Христо Ботев“ гр. Айтос
31. Зелиха Ахмед - 9 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

32. Зейнеб Мехмед - 9 клас, СУ 

„Христо Ботев“ гр. Айтос
33. Мийрем Рамаданова - 9 
клас, СУ „Христо Ботев“ гр. 
Айтос

34. Фикрие Хюсеин - 11 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
35. Есма Шабан - 11 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
36. Хабибе Мехмед - 11 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

37. Кристияна Николова - - 11 
клас, СУ „Христо Ботев“ гр. 
Айтос
38. Бахар Хюсеин - 11 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

39. Хелин Ментеш - 9 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
40. Елиф Емурла - 9 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

41. Нурджан Хасан - 11 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
42. Бурчин Садула - 11 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
43. Берна Рюстем Рюстем - 11 
клас, СУ „Христо Ботев“ гр. 
Айтос
44. Мерджан Топчуоглу - 11 
клас, СУ „Христо Ботев“ гр. 
Айтос

45. Анифе Мехмед - 9 клас, 
ПГСС „Златна нива“ гр. Айтос
46. Зюлфие Ибрям - 9 клас, 
ПГСС „Златна нива“ гр. Айтос
47. Ереджеб Хюсеин - 9 клас, 
ПГСС „Златна нива“ гр. Айтос
48. Гамзе Сабри - 9 клас, ПГСС 
„Златна нива“ гр. Айтос

49. Идает Ахмед - 9 клас, ПГСС 
„Златна нива“ гр. Айтос
50. Мехмед Мурад - 9 клас, 
ПГСС „Златна нива“ гр. Айтос

51. Анифе Мехмед - 9 клас, 
ПГСС „Златна нива“ гр. Айтос
52. Айше Халил - 9 клас, ПГСС 
„Златна нива“ гр. Айтос

53. Стафания Станчева - 9 клас, 
СУ „Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос
54. Християн Иванов - 9 клас, СУ 
„Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос

55. Ванеса Качарова - 9 клас, 
СУ „Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос
56. Ивелин Георгиев - 9 клас, СУ 
„Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос

57. Александра Георгиева - 9 
клас, СУ „Н.Й.Вапцаров“ гр. 
Айтос
58. Андреа Стоянова - 9 клас, СУ 
„Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос
59. Стиляна Копринкова - 9 
клас, СУ „Н.Й.Вапцаров“ гр. 
Айтос

60. Радослав Янев - 9 клас, СУ 
„Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос
61. Християна грозева - 9 клас, 
СУ „Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос

62. Даная Савова- 9 клас, СУ 
„Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос
63. Георги илиев - 9 клас, СУ 
„Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос

64. Александър Чорио - 9 клас, 
СУ „Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос
65. Мариела Димитрова - - 9 
клас, СУ „Н.Й.Вапцаров“ гр. 
Айтос
66. Иванина Радева - 9 клас, СУ 
„Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос
67. Евгени Мирчев - 9 клас, СУ 
„Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос

НАГРАДЕНИ УЧЕНИЦИ
I място Шюкран Шукри - 9 клас, 
СУ „Христо Ботев“ гр. Айтос
Гюлшен Кемил - 9 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
и Стафания Станчева - 9 клас, 
СУ „Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос
Християн Иванов - 9 клас, СУ 
„Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос
II място Ереджеб Ереджеб - 
9 клас, СУ „Христо Ботев“ гр. 
Айтос
Назиф Башев - 9 клас, СУ „Хрис-
то Ботев“ гр. Айтос
III място Анифе Мехмед - 9 
клас, ПГСС „Златна нива“ гр. 
Айтос
Зюлфие Ибрям - 9 клас, ПГСС 
„Златна нива“ гр. Айтос
Ереджеб Хюсеин - 9 клас, ПГСС 
„Златна нива“ гр. Айтос
Гамзе Сабри - 9 клас, ПГСС 
„Златна нива“ гр. Айтос
Поощрителна награда:
Александра Георгиева - 9 клас, 
СУ „Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос
Андреа Стоянова - 9 клас, СУ 
„Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос
Стиляна Копринкова - 9 клас, 
СУ „Н.Й.Вапцаров“ гр. Айтос
и Емилия Стоянова - 10 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
Йоана Русева - 10 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос
Фатима Орхан - 10 клас, СУ 
„Христо Ботев“ гр. Айтос

Близо 100 участници в конкурса за  
колаж, рисунка, макет на тема „Не на цигарите!“

Айтоската 2021-ва на страниците 
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Увеличение на прихо-
дите със 130.82% отче-
те за 2021 г. общинската 
търговска фирма „Медиц-
нски център І“ ЕООД - Ай-
тос. В края на м. май уп-
равителят д-р Феим Му-
рад докладва пред Об-
щинския съвет приходи 
в размер на 790 671 лв. 
за м.г., при 604 570 лв. за 
2020 г. 

Рязък скок бележат 
приходите на дружество-
то от РЗОК – 504 358 лв., 

при 362 436 лв. за пре-
дходната година, което е 
атестат за повече паци-
енти и повече работа на 
лекарите специалисти от 
извънболничната помощ. 
Отчетените приходи от 
платени такси и услуги са 
233 259 лв., 190 622 лв. е 
бил резултатът към 31.12. 
2020. Близо 50 хил. лв. са 
постъпили в „МЦ І“ ЕООД 
от наеми.

Повече тази година 
са и разходите – 788 200 

лв., през 2020 направе-
ните разходи са 600 239 
лв. Най-голям е делът на 
разходите за заплати – 
562 514 лв. Дружество-
то е постигнало ръст на 
средната брутна работна 
заплата от 124.64% - 2650 
лв., като средната брут-
на заплата за лекарите 
специалисти е 3380 лв., а 
на медицинските сестри 
- 1602 лв.

НП

СУ „Христо Ботев“ - Айтос

Не един, а три проекта в 
платформата за сътрудничест-
во eTwinning приключиха в края 
на учебната 2021/2022 година 
второкласниците на СУ “Хрис-
то Ботев” - Айтос. 

Проектите бяха наситени с 
разнообразни дейности, кои-
то осигуриха възможност на 
учениците да си сътрудничат с 
връстници от други страни, да 

подобрят уменията си за общу-
ване и изразяване на англий-
ски език, да се запознаят с нови 
web 2.0 инструменти и да се учат 
докато се забавляват. Оценка-
та на преподавателите е висо-
ка - участниците проявиха висо-
ка отговорност, много творчест-
во и инициативност при изпъл-
нението на задачите.

Благодарим на родителите за 
помощта при изпълнението на 
дейностите!

Второкласници 
приключиха три проекта 
в платформата eTwinning

130% увеличение на приходите отчете 
медицинският център в Айтос за 2021 г.
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Никола Николов с наградата „Най-добър 

млад фермер“ на фондация „Еврика“
Малко са айтозлии, които 

знаят, че носителят на голя-
мата награда "Най-добър млад 
фермер" на фондация "Еврика" 
за 2021 г. е един млад и пред-
приемчив мъж, който обработ-
ва земи в землището на общи-
на Айтос. Името му е Нико-
ла Николов и е сигурно, че за 
него тепърва ще се говори. 

Николов е зам.-управител 
на „Агродар България“ ЕООД, 
гр. Айтос и член на УС на Съ-
юза на зърнопроизводители-
те "Маркели" Карнобат. Млад 
е, но в бранша вече го знаят 
като "човека на дигитализаци-
ята в земеделието“. Син е на 
известните в бранша, зърноп-
роизводители от Айтос Дари-
на Ташкова - Георгиева и Ва-
лентин Георгиев.

Интелигентност, знания и 
предприемчивост - това е но-
вото начало в съвременно-
то земеделие. А за да обър-
неш представите за процеса 
на работа в тази нелека сто-
панска сфера трябва да си и 
млад, и образован, и да оби-
чаш земята. Целият процес по 
прибиране на реколтата може 
да бъде компютъризиран, ка-
тегоричен е 28-годишният мъж, 
който заслужено беше удосто-
ен с престижната награда на 
Фондация "Еврика".

Николов вече доказва, че 
дигитализацията дава въз-
можност да се опрости и оп-
тимизира земеделският труд. 
Преди 20 години дигитализа-
ция означаваше компютър в 
комбайна, днес говорим за 
управление на целия процес 
по прибиране на реколтата. 
Това става с все още малко 
позната на широката публи-
ка терминология - картира-
не на добиви, почвени анали-
зи, карти за торене, сателит-
ни снимки, индекс за листна 
маса, индекс на водно съдър-

жание и т.н. А крайната цел е 
повече от важна - да няма из-
лишни разходи.

В дигитализацията на про-
цесите "Агродар България" 
ЕООД е водеща фирма в ре-
гиона, благодарение на амби-
цията и знанията на Николов. 
И упоритостта му да поддър-
жа контакти с колеги от Гер-
мания, откъдето черпи инфор-
мация и търси възможности да 
прилага тук добрия опит.

Никола е роден през 1994 г., 
през 2012 г. завършва средно-
то си образование в ПГМЕЕ 
– Бургас, специалност „Ком-
пютърни мрежи“, а през 2017 
г. се дипломира като бакала-
вър по специалност „Компю-
търни системи и технологии“ 
в Русенския университет „Ан-
гел Кънчев“. През 2019 г. се ди-
пломира в същия университет 
като магистър и отличник на 

випуска по специалност „Пра-
вен режим на НС“. Завършил 
е и специализиран курс по 
„Маслодайни култури“.

Земеделски производител е 
от 2016 г., участва в управле-
нието на агрофирмата, която 
обработва над 8800 декара зе-
меделски земи в землищата 
на село Съдиево, село Кара-
ново, село Пирне, село Малка 
поляна, град Айтос. Основна-
та цел на „Агродар България“ 
ЕООД е запазване на българ-
ското производство и подкре-
па на българската селекция. 
Цялото семейство на Никола е 
свързало живота си със земя-
та - отглеждат различни култу-
ри и следват стриктен 4-годи-
шен сеитбооборот. Като трето 
поколение земеделски произ-
водител младият мъж продъл-
жава семейното дело и залага 
на български сортове житни и 

бобови култури, които позво-
ляват реализирането на висо-
ки и стабилни добиви. В сто-
панството отглеждат още ра-
пица, слънчоглед, овес, нахут, 
фий, ръж. 

Николов използва съвре-
менна техника за обработ-
ка на земята, а обследването 
извършва със собствения си 
дрон. Това, което го отличава 
от голяма част от зърнопроиз-
водителите са задълбочените 
познания в областта на земе-
делието. Затова не се уморява 
да внедрява иновации. Млади-
ят мъж е убеден, че бъдещето 
на земеделието е в цифрови-
зацията и автоматизацията на 
всички процеси по веригата и 
залага на „Прецизното земе-
делие“ - нова технология, коя-
то позволява на производите-
лите да управляват адекватно 
обработваемите площи в за-

висимост от пространствено 
диференцирана информация. 
Смисълът на подхода е раз-
виването на икономически и 
екологични ползи и вземане-
то на правилни управленски 
решения на базата на промен-
ливите характеристики на по-
лето и получаване на макси-
мални добиви.

Като зам.-управител на „Аг-
родар България“ ЕООД, гр. 
Айтос Николов работи мно-
го успешно с Института по 
растителни генетични ресур-
си – Садово за модерниза-
цията на зърнопроизводство-
то, внедряването на инова-
тивни технологии, цифрови-
зация и анализиране на дан-
ни с цел увеличаване на про-
изводителността на работни-
те процеси. 

Днес не са много младите 
хора в земеделието с енту-

сиазма на Никола, който, съ-
четан с отличните му кому-
никационни умения, компе-
тентност и организираност, 
дава най-добрата формула 
за съвременно управление 
на процесите в селското сто-
панство.

Никола Николов работи и 
управлява с примера си. Из-
ключително държи на етично-
то поведение и така получава 
заслуженото признание, как-
то на всички в екипа, така и 
на многото партньори на фир-
мата. Тайната на неговия ус-
пех е непрекъснатият стре-
меж към иновации. Убеден е, 
че бъдещето на земеделието 
е в оптимизирането на раз-
ходите по обработки и произ-
водство, във висококвалифи-
цираната работна ръка, в на-
временното противодействие 
на възникващите проблеми на 
терен, в изготвянето, управле-
нието и анализа на данни, за 
да се вижда едно стопанство 
както в детайлност, така и в 
цялостната картина.

Наградата "Еврика"е изклю-
чително високо признание за 
качествата и работата на Ни-
кола Николов. Тя се присъж-
да на най-талантливите и спо-
собни млади хора, за тяхната 
дейност и успехи, за налагане 
на техния пример сред младо-
то поколение. Кандидатите за 
носители на наградите са из-
лъчени от обществени и сто-
пански организации, научни 
звена и университети, от не-
правителствени организации 
и медии, а окончателният из-
бор се извършва от специ-
ализирани комисии във вся-
ка област.

Очаквайте интервю с Ни-
кола Николов от тържест-
веното откриване на жът-
вата в гр. Българово на 15 
юни 2022 г.

Айтозлийка е ръководи-
тел на първата за областта 
и Южното Черноморие лабо-
ратория Synevo в Бургас. Д-р 
Ана Самарджиева оглави ла-
бораторията, част от голямо-
то семейството на водещата 
здравна организация в Цен-
трална и Източна Европа - 
Medicover Group. Изборът не 
е случаен, д-р Самарджиева 
е сред най-добрите специа-
листи в областта на клинич-
ната лаборатория.

Лаборатории Synevo пред-
лагат не само супермодерна 

апаратура, но и най-съвре-
менните технологии в диаг-
ностиката. Основната им 
цел в България е да бъдат 
водеща референтна лабо-
ратория, залагайки на най-
високите стандарти за ка-
чество.

Официалният старт на ла-
боратория Synevo в Бур-
гас беше даден на 31 май, в 
присъствието на двама ди-
пломати и председателя на 
Шведско-българската тър-
говска камара. Водещ на съ-
битието беше Ники Кънчев.

Д-р Ана Самарджиева 
оглави лаборатория 

Synevo в Бургас

130% увеличение на приходите отчете 
медицинският център в Айтос за 2021 г.

първа за областта и Южното Черноморие

За Първи юни НЧ „Хрис-
то Ботев 1928“, Съдиево ор-
ганизира за малчуганите от 
селото един запомнящ се 
празник с много емоции, 
игри и забавления. Децата 
в Съдиево не са много, но 
затова пък всички се отзо-
ваха на поканата на секре-
таря Мария Колева.

Организаторите бяха под-
готвили много игри, а за да 
има повече спортен хъс и 
адреналин, децата се със-
тезаваха в два отбора. Има-
ше и лакомства, и томбо-
ла с много награди, осигу-
рени от спомоществовате-
ли - кмета Щерион Щерио-
нов и общинския съветник 
Георги Янев.

Никола Николов с наградата
Никола на Международния панаир в Пловдив, в 

разговор с румънски колега

На 6 юни, с представлението 
„Искам да кажа…“, на сцената на 
читалището в Айтос гостува тру-
пата на Държавен куклен театър - 
Русе, част от която е талантливи-
ят млад актьор, айтозлията Мар-
тин Пашов.

Дали защото представлението 
беше откупено от Община Айтос 
и напълно безплатно за млада-
та публика, или защото всеки ис-
каше да зърне Марто в новото му 
амплоа, но салонът на читалище-
то беше препълнен. Така или ина-
че интересът беше напълно опра-
вдан от прекрасната игра на мла-
дата трупа и смешно-тъжните оп-
ити на героите да споделят неща-
та от живота си. Спектакълът беше 
актуален с отговор на въпроса как-
во би станало, ако човекът, с кого-
то искаме да говорим, откликва на 
нашите очаквания и не остава за-
творен единствено в собствените 
си проблеми?

Във фокуса на вниманието, раз-
бира се, беше Марто - момчето, ко-

ето тръгна от тази сцена с танцови-
те си умения и с неподправеното 
чувство за хумор, за да се завър-
не на нея като дипломиран талант-
лив актьор от национално извест-
на трупа. Мартин Пашов завършва 
СУ "Христо Ботев" през 2015 годи-
на и с много хъс следва мечтите си 
в НАТФИЗ "Кръстьо Сарафов". „Ис-
кам да кажа…“ е по мотиви от бляс-
кавата комедийна миниатюра на ан-
глийския драматург Алън Ейкбърн 
„Разговор в парка“ в превод на Ис-
кра Николова. На айтоска сцена 
спектакълът съчета бляскавата ра-
бота на актьорите в изграждането 
на характерите, майсторското вла-
деене на импровизираните кукли и 
изключителната пластика. 

За своя свят на мечтите ни разка-
заха Мартин Пашов и неговите при-
ятели -актьорите Атанас Димитров, 
Дияна Георгиева, Валентин Митев, 
Ивета Маринова. Постановката е 
на Светослав Добрев, пластиката - 
на Диана Досева.

НП

Да се завърнеш в родното 
читалище... като актьор

Айтозлията Мартин Пашов в „Искам да кажа...“ 

Детски празник в Съдиево 



Детско риболовно състеза-
ние в навечерието на Деня на 
детето събра малчугани, тий-
нейджъри и родители на брега 
на язовир "Парка". Надпревара-
та е традиционна и се органи-
зира от Ловно-рибарско друже-
ство "Сокол" - Айтос. Тази годи-
на участниците бяха разделени 
в две възрастови групи - до 14 
години и от 14 до 18 години.

Регламентът беше като за 
деца - кой ще хване най-мно-
го риба, която после ще пусне 
в язовира?! В групата до 14 го-
дини безапелационното първо 
място заслужи Стилиян Ива-
нов Купенов, който успя за уло-
ви риба с общо тегло 3.850 кг. 

На второ място в класиране-
то се нареди Мартин Владими-
ров с 1.960 кг улов, следван от 
Радислав Димитров - 1.080 кг. 
Отлично беше представянето 
на Радостин Андонов Голема-

нов, Христо Димитров Дими-
тров, на Сияна Стойкова и Ни-
кол Стойкова.

Паула Мартинова Иванова, 
на 4.5 години, успя с улов от 
340 грама да грабне и престиж-
ния приз "Най-малък участник" 

в състезанието.
При тийнейджърите надпре-

варата беше много оспорва-
на. Първи резултат постигна 
Иван Димитров с улов от 3.460 
кг. Второ място постигна Геор-
ги Митков Карагьозов - 1.975 кг, 

трети се класира Окан Мехме-
дов Ибрямов - 1.545 кг. За ри-
боловните си умения децата 
получиха грамоти, въдици, ри-
боловни принадлежности и ак-
сесоари.

НП
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С пореден успех се поз-
дравиха танцов клуб "Генгер" 
- Айтос и детски танцов със-
тав "Тракийче" при СУ "Хрис-
то Ботев" - Айтос. На фестива-
ла "Приятели чрез танца" в гр. 
Сливен двата танцови състава 
с ръководител и хореограф Ро-
сица Кавръкова се представи-
ха блестящо. 

Сред достойна конкурен-
ция от над 20 състава от цяла 
България, ТК "Генгер" получи 
Специалната награда на Съ-
юза на народните читалища. 
Пак в Сливен, в юбилейната 
20-а година от създаването на 
детския състав, "Тракийчета-
та" отново бяха най-добри на 
сцената и завоюваха заслуже-

ното ПЪРВО МЯСТО. 
Още един изключителен ус-

пех регистрира в 20-годишна-
та си биография през м. май 
т.г. детският танцов състав 
"Тракийче" - два златни меда-
ла, „Гран при“, Откритие на 
12-ия Български национален 
шампионат по фолклор "Ев-
рофолк 2022". 

И малките, и големите тан-
цьори са категорични, че за-
слугата за успехите на айтос-
ките състави е на техния пре-
красен и всеотдаен ръково-
дител - Росица Кавръкова. 
Адмирации за г-жа Кавръко-
ва и нейните талантливи въз-
питаници!

НП

Най-добрият 
ни борец Октай 
Ружди, възпи-
таник на СКБ 
"Айтос", сту-
дент в Нацио-
налната спорт-
на академия и 
състезател на 
ЦСКА, вече ще 
се състезава и 
за Бундесли-
гата като иг-
рач на отбор 
Purya Jamali-
Esmaeili-Kandi 
- втора лига. 

"Имаме удо-
волствието да 
обявим анга-
жираността на 
Октай Ружди 
Хасан за кла-
совете до 80 и 
86 кг в свобо-
ден стил", обя-
виха от Бун-
деслигата. От-
там съобщават 
още, че "със своя знак "Бъл-
гарски шампион" в клас до 
79 кг и 5. U23-EM от 2022", 
Октай "ще укрепи оста ни 
на свободен стил и ще уве-
личи гъвкавостта в състава 
за пореден път". 

Спортните специалисти в 
Германия с нетърпение оч-
акват първите двубои на Ок-
тай. А родният Айтос му по-
желава само успехи на гер-
манския тепих!

НП

„Тракийче“ със злато и „Гран при“ 
в юбилейната си 20-а година

Добър улов и много награди на детското 
риболовно състезание в Айтос

И тази година, в края на м. 
май, СУ "Никола Вапцаров" - 
Айтос не пропусна да органи-
зира едно от най-забавните го-
дишни състезания, запазена 
марка на училището - традици-
онната Вапцаровска щафета. 
Отборите с ученици от III до XI 
клас се състезаваха за училищ-
ните награди, горещо подкре-
пяни от своите съученици. 

В състезателните групи III - 
IV, V - VI, VII - VIII и IX - XI клас 
участваха най-запалените ле-
коатлети на СУ "Никола Й. Ва-
пцаров". И четирите състеза-
телни групи излъчиха своите 
фаворити.

Първа състезателна група 
III - IV клас:

Първо място за IVа клас;
Второ място за IVб клас;
Трето място за IIIб клас.

Втора състезателна група 
V - VI клас:

Първо място за VIб клас;
Второ място за VIа клас;
Трето място за Vа клас.

Трета състезателна група 
VII - VIII клас:

Първо място за VIIIб клас;
Второ място за VIIа клас;
Трето място за VIIб и VIIв 

клас.
Четвърта състезателна 

група IX - XI клас:

Първо място за IХа клас;
Второ място за XIа клас;
Трето място за Xа клас.

Директорът на училище-
то Ирина Вътева връчи награ-
дите.

Щафетата се организира от 

учителите по физическо възпи-
тание и спорт в СУ "Никола Й. 
Вапцаров" Никола Габровски, 
Димчо Данов, Сергей Пеев и 
Валентин Герджиков, а в про-
веждането се включи целият 
педагогически колектив.

Удостоиха ТК „Генгер“ със специалната награда на Съюза на народните читалища

ДТС "Тракийче" ТК "Генгер"

Айтозлията Октай 
Ружди ще се бори 
за Бундеслигата

Призът „Най-малък участник“ 
беше за Паула Мартинова на 4.5 г.

Вапцаровска щафета 2022
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Георги РУСИНОВ

Комисия ще реши дали ак-
ваторията пред плаж „Ко-
рал“ ще стане защитена те-
ритория. Това ще се случи на 
15.06.2022-ра, обявиха от РИ-
ОСВ-Бургас. От писмото на 
Екоинспекцията става ясно, 
че от Сдружение „Да запа-
зим Корал“ е направено 
предложение за обявяване 
на морска защитена терито-
рия „Корал“ в землището на 
село Лозенец, община Царе-
во. Целта е опазване хабита-
та на китоподобни (морска 
свиня, афала и обикновен 
делфин), както и на карагьо-
зови и есетрови риби.

В изпълнение изисквания-
та на Закона за защитените 
територии, директорът на  
РИОСВ-Бургас е назначил 
комисия, която да разгледа 
предложението на екоакти-
вистите и да вземе решение 
по него. Поканени за участие 
са представители на Минис-
терство на околната среда и 
водите, Министерство на зе-
меделието, Министерство на 
регионалното развитие и 
благоустройство, Изпълни-
телната агенция по горите, 
Община Царево и Областна 
администрация – Бургас. 

Както се вижда, участието 
в комисията е доста широко 
и до решение ще се стигне 
след гласуване и при обик-
новено мнозинство. В слу-
чай че предложението се 
приеме, се подготвя проект 
на заповед за обявяване на 
защитена територия. 

Депутатът от „Продължа-
ваме промяната“ Мирослава 

Петрова заяви в края 
на март в ефира на БТН, 
че „Корал“ ще бъде обя-
вен за защитена терито-
рия. Тогава тя поясни, че 
действията на Екоминистер-
ството са следствие от обра-
зувана преди години препи-
ска, по която до този момент 
е липсвало становище.

Плажът вече е част от зо-
на „Натура“. След произна-
сянето на комисията е на-
пълно възможно той да ста-
не третата защитена морска 
територия у нас.

„Община Царево може са-
мо да се облагодетелства от 
тези факти и да направи един 
Общ устройствен план, кой-
то да е от полза за местните 
общности. Очаквам местни-
те да се гордеят, че имат 
наблизо местност с толкова 
висок статут на защита“, зая-
ви Петрова.

Най-интересното 

от исканията на Сдруже-
ние „Да запазим Корал“ оба-
че е зоната в морето пред 
плажа да послужи за възста-
новяването на вида тюлен 
монах, който е изчезнал пре-
ди години от родното Черно-
морие. Заради войната в Ук-
райна са документирани ня-
колко срещи край Бургас и 
на юг от Бургас с морския 
бозайник. 

Ето и какво пишат от сдру-
жението за идеята:

„Акваторията, предлагана 
за МЗТ „Корал“, граничи с 
брегова ивица с подводни 
или частично подводни мор-

ски пещери (ценни като по-
тенциално местообитание 
на тюлена монах). Видът е 
изчезнал от нашето черно-
морско крайбрежие. Спо-
ред Boev, 2019 има две ос-
новни причини за изчезва-
нето на вида от България: 
пряко преследване от риба-
ри (и други, например гра-
нична охрана или войници) 
и безпокойството от увели-
чените туристически дей-
ности на скалистите брего-
ве и драстичното унищожа-
ване на местообитанията. 
Същият автор счита, че ви-

дът може да бъде възстано-
вен по черноморското 

крайбрежие на България 
поради загуба на пре-
дишните си местообита-
ния. Според нас имен-
но статутът на предла-
ганата МЗТ „Корал“ и 
ограниченията в нея 
може да осигурят мес-
тообитание, в което в 
бъдеще да се реинтро-

дуцира тюленът монах. 
За тази цел освен край-

брежните пещери в ЗТ 
„Ропотамо“, за възстановя-

ването на вида трябва да се 
осигури акватория с режим 
от мерки за опазване, които 
да гарантират местообита-
ние и хранителна база“.

Местните рибари обаче 
със сигурност са притеснени 
от последната идея на екоак-
тивистите от „Да запазим 
Корал“. Причините са някол-
ко. Богат регион на риба е 
нос Маслен нос, който се 
явява границата на предла-
ганата защитена територия. 
Рибарите се притесняват, че 
с възстановяване на попула-
цията на тюлена монах уло-
вът им ще спадне драстично. 
Освен това самите тюлени 
няма да се ограничат в пре-

следването на риба само в 
защитената територия, доба-
вят още местните. 

Община Царево 
излезе с позиция за 
неверни твърдения

Обособяването на евенту-
ална нова морска защитена 
зона „Корал“ разбуни страс-
тите сред обществото. В по-
зиция на Община Царево се 
казва, че са неверни твърде-
нията на независим общин-
ски съветник за създаването 
й и се спекулира с името на 
кмета, народни представите-
ли и представители на из-
пълнителната власт.

Ето и позицията на общи-
ната: 

1. На 29.03.2022 г. в Общи-
на Царево е получено пис-
мо от директора на РИОСВ-
Бургас, с което уведомява 
кмета на община Царево за 
необходимостта от излъчва-
не на представител в коми-
сии за обявяване на защи-
тена местност „Корал“ и 
морска защитена местност 
„Корал“.

2. Към писмото са прило-

жени предложения за създа-
ване на защитени местности 
от сдружение „Да запазим 
Корал“ и Доклад - обосновка 
от еколог.

3. В приложената обоснов-
ка от еколог е посочено, че 
новата морска защитена те-
ритория е подходяща за въз-
становяването на вида тю-
лен монах. За тази цел е не-
обходимо да се осигури ак-
ватория с режим от мерки на 
опазване, които да гаранти-
рат местообитание и храни-
телна база за вида. Също та-
ка се посочва, че акватория-
та, предлагана за създаване 
на морска защитена зона 
„Корал“, е постоянно место-
обитание на: морска свиня; 
афала; делфин; есетрови ри-
би и др.

4. Изтъкнатите цели от 
сдружение „Да запазим Ко-
рал“ от своя страна включ-
ват и управление и поддър-
жане на законосъобразен 
риболов, опазване на кри-
тичните местообитания за 
размножаване, отрастване, 
отхранване и зимуване на 
видовете и техните миграци-
онни пътища; устойчиво 
ползване на възобновяемите 
природни ресурси; запазва-
не на естествените обитания 
и популациите на защитени, 
редки, ендемични и реликтни 
видове; възможности за еко-
логичен туризъм и духовно 
обогатяване.

5. Твърденията на незави-
симия общински съветник за 
това, че кметът на община 
Царево е плашил рибарите с 
новата защитена местност и 
ги е призовавал към протест 
са неверни.

Община Царево е заявила 
готовност за работа по тема-
та и е излъчила свой пред-
ставител в комисиите по съз-
даването на новите защите-
ни територии по смисъла на 
Закона за защитените тери-
тории, като целта, която ще 
следва кметът на община Ца-
рево е постигане на баланс в 
отношенията между приро-
дата и човека.

4 Територията била подходяща 
за възстановяване на 
популацията на тюлена 
монах
4 Рибарите нащрек, чакат 
решение
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ОбщинИ
Да стане ли морето пред 
„Корал“ защитена зона

„Черноморски фар“

Гасителният модул за гасе-
не на горски и полски пожа-
ри е нова придобивка в 
РСПБЗН - град Царево. Мо-
дулът е комбинация от раз-
лични елементи и може да се 
поставя на определени ус-
тройства (пикап или друго 
превозно средство). По този 
начин става възможно на-
влизането в трудно достъпни 
места, където стандартните 
пожарни автомобили не мо-
гат да достигнат. Новото ус-
тройство е закупено с финан-
совата подкрепа на Община 
Царево и притежава висока 
гасителна активност, която 
позволява с малко количе-
ство вода да се гасят големи 
площи. Началникът на  
РСПБЗН град Царево гл. ин-
сп. Кирил Киряков сподели: 
,,Модулът ще ни бъде изклю-

чително много полезен във 
връзка с наближаващия по-
жароопасен сезон в горите. 
Това е втора единица, която 

получаваме в службата. На-
дяваме се да сме повишили 
боеспособността и възмож-
ностите на районната служ-

ба“. Кметът на община Царе-
во инж. Георги Лапчев лично 
присъства на демонстрация 
на новия гасителен модул.

В Царево се сдобиха с ново 
съоръжение за гасене на пожари



Дона МИТЕВА

След старта на елек-
тронните направления ле-
кари споделят, че новата 
система вместо да уле-
сни, усложнява и забавя 
процеса. Като виц в съ-
словието вече се разпра-
вя новината на национал-
на телевизия, че грешка в 
една от програмите пре-
праща всички пациенти 
на гинеколог, независимо 
какво ги боли. 

Това, че има проблеми 
и системата не работи 
гладко, потвърди и жена 
от регистратурата на бур-
гаско здравно заведение. 
Тя коментира, че са пре-
минали обученията за ра-
бота с приложението, но 
има и много неясноти 
още. И докато неяснотите 
се изяснят и от софтуер-
ните фирми изгладят не-
щата, може само да се пе-
рифразира една крилата 
фраза от близкото мина-
ло: „За Бога, братя, не се 
разболявайте!“

Д-р Петко Желязков, 
председател на Регионал-
ния съюз на семейните 
лекари, потвърди, че има 
проблем поне с една от 
софтуерните фирми, за 
жалост точно тази, с коя-
то работи и самият той.

„При нас, личните лека-
ри, около 60% в останали-
те фирми са готови, но се-
риозният проблем е в то-
ва, че не са готови техно-
логично, с актуализиран 
както трябва софтуер, 
звената на специализира-
ната помощ. Защото би 
трябвало ние като изпра-
тим електронните направ-

ления, те да потърсят па-
циента по ЕГН и по дата 
на изписване на направ-
лението. На този етап оба-
че не могат да го намерят 
по тези критерии. Могат 
да го търсят само по един 
десетцифрено-буквен ре-
ферентен номер, който се 
образува когато изпратим 
направлението в Нацио-
налната здравна инфор-
мационна система. Само 
по този код може да се 
намери направлението“, 
коментира личният лекар. 

В момента точно този 
номер джипитата пишат 
на ръка, понякога бъркат 
цифри или букви или пък 
ги изписват неясно. И ко-
гато пациентът отиде в ла-
бораторията или при спе-
циалиста, не излиза са-
мото направление. Неряд-
ко от там ги връщат обра-
тно при личния лекар, а 
при добра воля му звънят, 
за да се уточнят цифрите 
и буквите по телефона, за 
да не се разкарва болни-
ят. 

В нормативната уредба 
се казва, че трябва да се 
търси по ЕГН на пациента, 
но на практика нещата са 
съвсем различни. Това 
рефлектира в пациента. И 
до голяма степен при лич-
ните лекари.

„Не стига, че пращаме 
направленията електрон-
но, а пишем и на едни 
листчета въпросния код, 
за да улесним специали-
стите и лабораториите на 
ръка. Къде грешим, къде 
не... бавим се. Ако трябва 
да издам четири направ-
ления за кръв и две за 
специалист – докато при-

пиша този код, поне пет 
минути ще са ми нужни. 
Вместо да прегледам друг 
пациент, аз пиша на хвър-
чащи листчета.

Вчера имах случай с ед-
на жена, моя пациентка, 
която пък си беше загуби-
ла листчето с четири таки-
ва референтни кода. Пре-
къснах прегледа на паци-
ента, който е при мен, от-
ворих нейното досие, на-
писах първо на листче от-
ново кодовете, после й се 
обадих по телефона и да й 
ги издиктувам, защото тя 
е в Бургас, а аз съм в Ка-
мено“, дава само един 
пример докторът. 

Думите на здравния ми-
нистър, че всичко е наред 
и е прекрасно д-р Желяз-
ков приема с огромна до-
за скептицизъм в този мо-
мент, когато всичко е пъ-
лен хаос. Той има и на-
дежда, че всичко ще си 
дойде на мястото след из-

вестно време. Но болни-
те, онези, които се нужда-
ят в момента от среща 
със специалист или пък от 
изследвания в лаборато-
рия, ще заплатят въвеж-
дането на новата система 
с времето си, болката и 
горчилката от опита, че по 
принцип не е добре да си 
болен, но пък съвсем зле 
е да си болен в България, 
и то когато се „подобрява 
системата“.

Както всяка година ни 
изненадва снегът, така и 
от 1 юни отново ни изне-
нада и въвеждането на 
електронните направле-
ния за лекар-специалист. 
Нищо, че това се тръби от 
много време. Знае се как-
ви промени трябва да 
станат, но се оказва, че 
времето не стига. Затова 
поне една седмица още 
ще има хаос с направле-
нията, убедени са лека-
рите.

Хаос с е-направленията  
от личен лекар поне още седмица

„Черноморски фар“

Миналата година кметът Димитър 
Николов предложи старите бараки 
на Кожния диспансер да бъдат съ-
борени, а на тяхно място да се съз-
даде обществен парк. Местният 
парламент също подкрепи тази 
инициатива. В последвалите месе-
ци беше извършена промяна в ста-
тута на терена. Самият Кожен дис-
пансер още преди няколко години 
се премести на по-добро място и 
имотът от малко над 2 декара в 
центъра на града стоеше неизполз-
ваем.

Започна събарянето на старите, 
излезли от употреба бараки, което 
ще бъде последвано от подготовка-
та на терена за същинските дей-
ности по създаване на новия парк.

Проектът се доработва и е пред 
финализиране. На този етап се 
предвижда на мястото на старите 
бараки да има зона за отдих, прос-
транство за детски игри, интересна 
паркова мебел, но най-вече много 
зеленина – дървета, храсти и цве-
тя. Ще бъдат използвани възможно 
най-много естествени материали, 
за да могат посетителите дори и в 
градска среда да усещат връзка с 
природата.
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ОбществО

Д-р Петко Желязков

Здравното министерство 
разпространи позиция на 
министър проф. Асена Сер-
безова относно въвежда-
нето на електронното на-
правление. "Очаквам от 
разработилите медицин-
ския софтуер, който и към 
момента дава редица греш-
ки при издаването на елек-
тронни направления, отго-
вори за създалата се ситу-
ация", призовава тя.

По думите й е недопусти-
мо "заради една фирма, 
доставчик на софтуер, коя-
то е неглижирала процеса 
по въвеждането на този 
вид електронна здравна 
услуга, потърпевши да са 
граждани и лекари".

Публикуваме пълния 
текст на позицията:

„От 1 юни, вече трети 
ден, е в ход издаването на 
електронните направления. 
Трети ден български граж-
дани не могат да получат 
необходимите им направ-
ления за прегледи и изслед-
вания. Недопустимо е за-
ради една фирма, достав-
чик на софтуер, която е не-
глижирала процеса по въ-
веждането на този вид 
електронна здравна услу-
га, потърпевши да са граж-
дани и лекари. Две години 
доставчиците на софтуер 
са обучавани, за да са го-
тови на 1 юни 2022 г. да 
стартират модулите за 
електронно направление. 
Въпреки това „неразбрали“ 
не липсват – може би защо-
то очакванията им са били 

Министерството на здраве-
опазването да отложи стар-
та на е-направление, което 
се е случвало нееднократ-
но през годините – особено 
по отношение на електрон-
ното здравеопазване.

За мен като министър на 
здравеопазването фактът, 
че законодателят не е пред-
видил никакъв механизъм 
за санкции спрямо тези, 
които саботират процеса 
на електронизация, е не-
приемлив. Не може за тол-
кова ключов елемент в на-
шата здравна система, ка-
къвто са направленията за 
прегледи или изследвания, 
да се разчита единствено 
на добрата воля на частни 
субекти. Затова ще настоя-
вам и ще намерим тези за-
конови механизми, които 
да санкционират подобна 
безотговорност. Ще под-
крепя всички съсловни ор-
ганизации и граждани, кои-
то ще потърсят правата си 
по съдебен път заради 
ограничения им през по-
следните два дни достъп до 
здравеопазване – по причи-
на „неразбрали“ частни су-
бекти.

Най-късно в понеделник, 
6 юни, очаквам от разрабо-
тилите медицинския софту-
ер, който и към момента 
дава редица грешки при 
издаването на електронни 
направления, отговори за 
създалата се ситуация. На 
всички други, които подхо-
диха отговорно, благода-
ря!“

Сербезова поиска обяснения 
от разработчиците за 

грешките с електронните 
направления

Джипита продължават 
да пишат на ръка

Зелен градски парк ще се оформи на мястото 
на бараките от стария Кожен диспансер 
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Засилен интерес се наблюдава от от-
борите за записване за новия сезон в 
първенствата на Българска баскетбол-
на лига.

Много тимове изчакаха именно по-
следния ден, за да подадат своята за-
явка, пише bgbasket.com. Градовете, ко-
ито ще имат представители в ББЛ, ве-
че са 30.

Най-голям е интересът към регион За-
пад на ББЛ Б група, а в ББЛ А група там 

се очертава интересно столично дерби 
между ЦСКА и „Левски София 2022“.

Всеки тим, който искаше да се вклю-
чи, трябваше да подаде онлайн своята 
заявка до 00:00 часа, на 31 май 2022-
ра.

Организаторите вече обявиха, че от-
бори без заявка няма да участват в пър-
венствата през новия сезон, който се 
очаква да започне в началото на октом-
ври.

СКАНДАЛ Голям интерес към 
ББЛ за новия сезон

Чф

„Нефтохимик 2010“ и „Дея спорт“  
с национали за Лигата на нациите

ВОЛЕЙБОЛ

Георги рУСинОВ

Националният ни отбор по 
волейбол потегли за Канада, 
където ще се проведе турни-
ра Лигата на нациите. Съста-
вът на „лъвовете“ бе обявен 
на специална пресконферен-
ция преди да потеглят за ка-
надската столица Отава. На-
ционалите са във Група 2, къ-
дето ще играят срещу дома-
кините, Сърбия, Германия и 
Полша. 

Приятна новина за бурга-
ските фенове е, че играчи на 
силно представилите се отбо-

ри през миналия сезон „Неф-
тохимик 2010“ и „Дея спорт“ 
присъства в избраниците на 
старши треньора Николай 
Желязков. За „зелените“ то-
ва са центърът Николай Ко-
лев и либерото Мартин Ива-
нов, а за градския съперник 
две от новите им попълнения 
за следващия сезон – центъ-
рът Стефан Чавдаров и пос-
рещачът Самуил Вълчинов.

Ето и целият състав:

Разпределители: 
Георги Сеганов 
Добромир Димитров 

Центрове:
Светослав Гоцев 
Алекс Грозданов 
Николай Колев 
Стефан Чавдаров 
 
Посрещачи:
Мартин Атанасов 
Александър Николов 
Аспарух Аспарухов
Светослав Иванов 
Самуил Вълчинов
 
Диагонали: 
Радослав Парапунов 
Денис Карягин

Либеро:
Мартин Иванов 

Пътуването за националите 
продължи около 20 часа. По-
летът бе с две прекачвания – 
във Виена и Монреал. Мом-
четата на Николай Желязков 
имаха ден и половина за ак-
лиматизация преди да изля-
зат днес в първия си двубой 
срещу Сърбия. Мачът започ-
ва в 23:30 часа българско вре-
ме.

„Черноморски фар“

ЗС на БФС Пловдив при-
съди служебна загуба за ФК 
„Загорец“ (Нова Загора) в 
мача срещу ОФК „Несебър“, 
който бе прекратен през ми-
налата седмица, след като 
домакините нападнаха съди-
ята по време на срещата.

Ето какво съобщиха от 
ЗС:

На свое заседание от 1 
юни 2022 г. СТК при ЗС на 
БФС – Пловдив взе следни-
те решения:

На основание член 24 т.9 
от Наредбата за първенства-
та и турнирите за срещата 
от 34 кръг на първенството 
на „Трета лига“ – Югоизточ-
на група между отборите на 
ФК „Загорец“(Нова Загора) 
и ОФК „Несебър“(Несебър) 
се присъжда служебен ре-
зултат 0:3.

Първият мач на България е днес срещу отбора на Сърбия

Международната федерация по волейбол 
(FIVB) реши да въведе нови правила за мачо-
вете от Лигата на нациите. Новите правила ве-
че бяха тествани по време на няколко прия-
телски срещи, включително и тази между све-
товния шампион Полша и Германия в Гливи-
це.

По време на турнира на Лигата на нациите 
всички отбори ще имат възможност да се за-
познаят с новите правила, които искат да въ-
ведат от FIVB, за да подобрят динамиката на 
мачовете, пише bgvolleyball.com. По време на 
мачовете от Лигата ще бъде въведен специа-
лен часовник, който да следи времето на сер-
вис от играчи. Те ще имат 15 секунди след при-
ключване на акцията, за да изпълнят сервис.

Освен това е решено да има едно техниче-
ско прекъсване на 12-а точка във всеки гейм. 
А всеки треньор ще има право само на един 
таймаут. Освен това отборите няма да сменят 
игралните полета между геймовете, както бе-
ше през миналата година по време на "ковид 
балона" на Лигата в Римини.

„15 секунди след приключване на акцията 
трябва да се изпълни сервис. Тренирахме го. 
На 12-а точка има техническо прекъсване. Има-
ме право на една треньорска почивка и два 
видео челънджа. След като се отбележи точ-
ка, състезателят има 7 секунди да застане на 
начален удар. В Италия играхме по тази сис-
тема. Ако закъснееш, се отсъжда точка за про-
тивника. Досега винаги треньорите казвахме: 
“Не бързай, концентрирай се…” Тези промени 
може да доведат до повече грешки и до нама-
ляване силата на изпълнение на сервис. Ка-
питанът ще има право да изисква дали рота-
цията на съперника е правилна. Ще бършем 
пода… Но след втория гейм ще има 10 минути 
пауза”, заяви селекционерът на България Ни-
колай Желязков.

„Идеята е играта да е динамична, а не да се 
намали времето за телевизиите. Да няма раз-
карване на топката преди изпълнение на сер-
вис. Да е интересно за зрителите”, коменти-
ра президентът на БФВ Любо Ганев.

ПрОДаВа

Продава 1/2 къща с двор с отделен вход и двор в село 
Дюлево, община Средец, обл. Бургас

Телефони за връзка: 
0555 22 570, 056 52 38 27 и 0878 24 38 27

Стойка и Иван Долапчиеви

ФУтБОЛ

БФС присъди служебна победа  
за „Несебър“ срещу „Загорец“

Нови правила  
в спорта специално 

за турнира

Стефан Чавдаров Мартин Иванов

Самуил ВълчиновНиколай Колев

УВЕДОМЛЕниЕ
за инвестиционно предложение

Николай Иванов Колишев има следното инвестици-
онно предложение: "Изграждане на постройка за отоп-
лителни материали и инвентар в УПИ II-1265, кв. 39, кв. 
"Долно Езерово, п-л с идент. 07079.825.233 по КК на гр. 
Бургас".



Весела ГОРАНОВА

Политици, известни 
лекари и магистрати се 
сдобиха с интересни 
литературни заглавия 
от Панаира на книгата 
и по-скоро от щанда на 

бургаското издателство 
„Знаци“. 

За една седмица през 
щанда преминаха стоти-
ци любители на книгите. 
Последен „оказа спешна 
помощ“ проф. Асен Бал-

тов, бившият първи в „Пи-
рогов“, сега депутат. Бал-
тов си купи книги и тръгна 
на операция към Бургас, 
а след това в Царево, къ-
дето има вила и прекарва 
цяло лято на спокойствие 
с книга в ръка.

Преди това през пана-
ира и щанда на „Знаци“ 
се застоя и Прокурор 
№ 1 - Иван Гешев, който 
си тръгна с интересно 

четиво - „Връщане във 
времето“ - исторически 
полуроман.

Музикантът Владо 
Димов, който е от Бургас, 
нямаше как да не си за-

купи книгата на Стефан 
Диомов – „Белите и черни 
клавиши на моя живот“.
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в бургас

Премиера 

В „Страх“ се 
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Весела 
ГОРАНОВА

Княгиня Кали-
на и Китин Му-
ньос се появи-
ха изненадва-
що в Царево, за 
да снимат филм 
за  красотите 
на Българското 
Черноморие. 

Царският зет 
Китин Муньос 
е посланик на 
добра воля към  
ЮНЕСКО и в 
момента снима 
филм за БНТ, кой-
то популяризира 
България.

Княгинята и съ-
пругът й имат сан-
тимент към тази 
част от Българско-
то Черноморие. 
През 2009 година 
двамата пристиг-
наха в най-южна-
та част на страна-
та - Резово. Тогава Симеон Сакско-
бургготски беше премиер, а Калина и 
Китин току-що се бяха сгодили. 

Сега отново бяха в района на 
Странджа, а на 3 юни бяха и на нес-
тинарските игри в село Българи.

Бистришките баби, Мадарският кон-
ник, Старият Несебър и още знакови 
места и ритуали в България - всич-
ките обявени за световно културно 

наследство от ЮНЕСКО, са героите 
в 17 кратки филма на пътешествени-
ка и изследовател Китин Муньос. В 
проекта участва и съпругата му кня-
гиня Калина.

Царският зет не за пръв път посяга 
към камерата, за да запечата българ-
ските културни феномени. Преди го-
дини той направи филми за Рилския 
манастир и за Бистришките баби, 

които бяха излъчени 
по испанската теле-
визия като реклама 
за България.

Сега сам е сцена-
рист и режисьор на 
документалните лен-
ти, които ще бъдат 
излъчени по БНТ. 
Вече е договорено 
показването им и в 
Испания и Мароко, 
каза генералният 
директор на телеви-
зията Емил Кошлу-
ков преди време, 
когато се предста-
вяше проекта. Нещо 
повече, ЮНЕСКО 
ще ги разпростра-
нява във всичките 
си комуникационни 
канали, затова ви-
деата на Муньос ще 
бъдат на 5 езика - 
български, испански, 
френски, английски и 
арабски.

„Черноморски 
фар“

В почивните 
дни в Артиума 
на Несебър се 
проведе захар-
на изложба на 
български арт-
д е к о р а т о р и , 
организирана 
от шеф Мария 
Озтюрк и Чер-
номорска асо-
циация за гас-
трономически 
и алтернативен 
туризъм.

За около два 
часа залата се 
превърна в при-
казка от Ханс 
Кристиан Ан-
дерсен, 23-ма 
артдекоратори 
пресъздадоха чрез въображе-
ние и майсторство от фондан 
забележителностите на града.

Изложението получи поздра-
вителен адрес от министъра на 
туризма Христо Проданов. 

Събитието се проведе с 
любезното съдействие и под-
крепа на: Община Несебър, 
Черноморска асоциация за 
развитие на гастрономиче-
ския и алтернативен туризъм, 
международен клъстър BLACK 
SEA CUISINE, Винарска изба 
„Златен Рожен“, Сладоледени 
салони „Клио“, Туристическа и 
транспортна агенция „Евелин 
Р“ и съмишленици на идеята 
за красивото .

Българските захарни деко-
ратори, живеещи в страната 
и чужбина, неведнъж са до-
казвали големия си талант и 
майсторство, печелейки мно-
жество награди в престижни 
международни състезания, но 
сякаш хората не са достатъч-
но запознати с този вид из-
куство. Наричат го изкуство, 
защото, макар използвайки 
захарно тесто и сладкарски 
бои, шедьоврите не отстъпват 
по нищо на творби, направени 
с четка и бои.

Тази година прекрасният 
Несебър има удоволствието 
да бъде темата на "Моята Бъл-
гария". Чрез история, фолклор, 

архитектура и съвременен жи-
вот в богата палитра от теми 
участниците удивиха с прециз-
ността и красотата на произве-
денията си.

Голям интерес предизвика 
творението на шеф Мария Оз-
тюрк, която бе подготвила от 

фондан несебърска-
та икона „Богороди-
ца Елеуса“. 

Фантазията на 
творците достигна 
своя апогей, пред-
ставяйки изчезнала-
та вятърна мелница 
в началото на Ста-
рия град. Авторка-
та е проучвала дни 
наред историята и 
конструкцията на вя-
търната мелница от 
спомени и разкази. 
Сладкият символ на 
град Несебър, сътво-
рен от Тонка Стояно-
ва - член на УС на 
ЧАРГАТ, предизвика 
бурни аплодисменти 
при представянето 
на авторката. 

Интерес и повод 
за множество фо-
тосесии станаха и 
експонатите на ос-
таналите участници 
в изложението: ри-
барската лодка, ха-
рактерното за реги-

она нарово дърво, статуята на 
Езоп, напомняща за древната 
история на града, крепостните 
стени на Стария град, захарна 
възстановка на характерната 
несебърска старинна къща и 
още много други интересни 
неща.

Политици, магистрати, музиканти и ВИП лекари 
се сдобиха с книги от бургаско издателство

Църквите на Несебър 
оживяха в захарен фондан 

Декоратори от цялата страна 
показаха свои изделия край морето

Княгиня Калина и Китин 
Муньос се появиха в Царево,  

снимат филм за района

Проф. Асен Балтов (вляво)

Иван Гешев Владо Димов

Китин Муньос с кметицата на Българи -  
Недка Лапчева
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